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. 

 

BRZ. 0002.     .2020 

 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet otworzyła obrady XV sesji Rady Powiatu 

w Żninie w dniu 25 września 2020 roku. Powitała serdecznie przybyłych panie i panów 

radnych. Następnie poinformowała,  że w dniu dzisiejszym otrzymała pismo od 

Przewodniczącego Zarządu Powiatu następującej treści: „….Zarząd Powiatu  w Żninie 

wnioskuje o uzupełnienie i zmianę porządku obrad  XV sesji Rady Powiatu w Żninie o punkt 

„8. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. 

w Żninie”. Na podstawie art. 12 pkt 8 lit. g ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy podejmowanie uchwał w 

sprawach majątkowych m.in. poprzez określanie zasad obejmowania, nabywania i zbywania 

udziałów i akcji. Prezes Zarządu Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie deklaruje 

wykonanie zadania pn. „Przebudowa stacji uzdatniania wody w Pałuckim Centrum Zdrowia 

Sp. z o.o. w Żninie” za szacunkową kwotę 540.000 zł.   Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa 

Błajet poddała pod głosowanie przedmiotowy wniosek i zapytała kto jest za, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  
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Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że w tej 

chwili na sali obecnych jest 16 radnych, a 3 radnych uczestniczy w sesji zdalnie (Grażyna 

Janicka, Witold Mrówczyński, Magdalena Siwak). Ustawowy skład Rady wynosi 19 radnych.  

Rada jest prawomocna do podejmowania wszelkich uchwał.  

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet przedstawiła porządek obrad, który 

obejmuje 27 punktów. Zapytała, czy są jakieś propozycje i uwagi do porządku obrad?           

Nie zgłoszono.  
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Porządek obrad XV sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołów  z poprzednich sesji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z przyjętym zwyczajem 

oraz obowiązującymi przepisami, na 7 dni przed sesją protokół z XIII sesji, która odbyła  się      

17 czerwca 2020 r. został podpisany i był wyłożony w Biurze Rady i Zarządu  Powiatu  do 

wglądu.  Zaproponowała, aby protokół przyjąć bez czytania. Zapytała kto jest za, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Protokół z  XIII  sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z przyjętym zwyczajem 

oraz obowiązującymi przepisami, na 7 dni przed sesją protokół z XIV sesji, która odbyła  się      
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11 sierpnia 2020 r. został podpisany i był wyłożony w Biurze Rady i Zarządu  Powiatu  do 

wglądu.  Zaproponowała, aby protokół przyjąć bez czytania. Zapytała kto jest za, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Protokół z  XIV  sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotowe sprawozdanie. Poprosiła Starostę Żnińskiego o kilka słów 

wprowadzenia.   
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Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk omówił sprawozdanie Zarządu Powiatu                 

z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania uchwał Rady, stanowiące      

załącznik nr 3 do protokołu.  

 Radny Paweł Sikora zapytał, czy długotrwała nieobecność głównej księgowej 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie nie wpływa na bieżące funkcjonowanie 

jednostki, jak wygląda sytuacja i czy zadania z zakresu księgowości są prowadzone na 

bieżąco w prawidłowy sposób. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk odpowiedział, że została zatrudniona osoba na 

zastępstwo i PCPR funkcjonuje bardzo dobrze.   

 

 Pkt 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Żnińskiego za I półrocze 2020 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że radni z materiałami 

sesyjnymi  otrzymali przedmiotową informację. Poprosiła Starostę Żnińskiego o kilka słów 

wprowadzenia. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk omówił informację o przebiegu wykonania 

budżetu Powiatu Żnińskiego za I półrocze 2020 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć stanowiącą załącznik nr 4 

do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy ktoś chciałby zabrać  głos    

w tym punkcie? Nie zgłoszono.  

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2020 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk wyjaśnił, że w celu efektywnego wykorzystania 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych niezbędne  

jest dokonanie zmian w uchwale w sprawie zadań realizowanych  

przez Powiat Żniński w 2020 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Niniejsza uchwała przewiduje zwiększenie środków 
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na dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się                         

i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych o kwotę        

13.800 zł oraz zmniejszenie środków na finansowanie wydatków na instrumenty lub usługi 

rynku pracy określone w ustawie o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy               

w odniesieniu do osób niepełnosprawnych zarejestrowanych jako poszukujące pracy 

niepozostające w zatrudnieniu o kwotę 13.800 zł. Przedłożony projekt podziału środków             

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych został pozytywnie 

zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych  

w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Stanisław Pogiel 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały         

Nr XV/117/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. zmieniającej uchwałę      

w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2020 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi                 

do odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie. 

   

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 
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15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/117/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2020 roku 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

została podjęta  i stanowi załącznik nr 5  do  niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim 

Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie. 

 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że zarówno poprzedni jak i obecny 

Dyrektor wraz z Radą Nadzorczą Pałuckiego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie 

wielokrotnie zwracali się z prośbą o dofinansowanie budowy stacji uzdatniania wody na 

terenie szpitala. Szacunkowy koszt zadania wynosi 540.000 zł. Powtarzające się awarie sieci 

wodociągowej w Żninie powodują, że w szpitalu występuje brak zasilania w wodę i trzeba ją 

dostarczać w beczkach. Po podsumowaniu  budżetu  po pierwszym półroczu stać powiat na 

dofinansowanie przedmiotowego zadania w kwocie 405.000 zł. Pierwotnie kwota ta miała 

być przekazana w formie dotacji celowej dla szpitala. Jednakże lepszym rozwiązaniem jest 

wzmocnienie Spółki poprzez objęcie przez Powiat Żniński nowych udziałów w liczbie 810 

sztuk po 500 zł za każdy udział.  Starosta dodał, że w tej chwili szpital płaci za wodę około 

70.000 zł rocznie. Po wybudowaniu własnej stacji uzdatniania wody koszty te będą wynosić 

około 15.000 zł, czyli szpital zaoszczędzi około 55.000 zł rocznie.    

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Stanisław Pogiel 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały           

Nr XV/118/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie objęcia 

udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi                 

do odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie. 

   

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/118/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w 

sprawie objęcia udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie została 

podjęta  i stanowi załącznik nr 6  do  niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2020 rok. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że wprowadzono do budżetu Powiatu 

Żnińskiego na 2020 rok zmiany w planie dochodów, w planie przychodów, w planie 

wydatków, w planie państwowego funduszu rehabilitacji osób niepełnosprawnych oraz           
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w planie funduszu pracy. Wprowadzono plan opłat związanych z rejestracją jachtów i innych 

jednostek pływających o długości do 24 m. Następnie omówił najistotniejsze zmiany. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Stanisław Pogiel 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały           

Nr XV/119/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. zmieniającej uchwałę      

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2020 rok. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi                 

do odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie. 

   

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 
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Uchwała Nr XV/119/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2020 rok została 

podjęta  i stanowi załącznik nr 7  do  niniejszego protokołu. 

 

 

 Pkt 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że powyższy projekt uchwały jest 

konsekwencją wcześniej podjętej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Stanisław Pogiel 

powiedział, że projekt przedmiotowej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały           

Nr XV/120/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. zmieniającej uchwałę      

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi                 

do odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.   

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 
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15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

Uchwała Nr  XV/120/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego została podjęta  i stanowi załącznik nr 8  do  niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania 

Komendanta Powiatowego Policji w Żninie ze swojej działalności, a także 

informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 

Powiatu Żnińskiego w 2019 roku. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotowe sprawozdanie. Następnie poprosiła podinsp. Rafała 

Makarewicza Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Żninie o kilka słów 

wprowadzenia.  

 Podinsp. Rafał Makarewicz Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żninie 

omówił sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Żninie ze swojej działalności,         

a także informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Żnińskiego w 2019 roku stanowiące załącznik nr 9 do protokołu.   

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, jak Policja radzi sobie                

z dodatkowymi obowiązkami wynikającymi ze stanu epidemiologicznego i czy sytuacja ta nie 

będzie miała negatywnego wpływu na ich działalność, która odbywa się w normalnych 

warunkach. 

 Podinsp. Rafał  Makarewicz Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żninie 

odpowiedział, że starają się za wszelką cenę sprostać wszystkim nowym zadaniom 

wynikającym ze stanu epidemiologicznego. Dodał, że policjanci pomimo ciążących na nich 

innych obowiązkach codziennie kontrolują przestrzeganie kwarantanny. W razie 

kryzysowych sytuacji zawsze mogą liczyć na wsparcie Komendy Wojewódzkiej Policji. 

Natomiast na chwilę obecną dają sobie radę własnym sumptem.  
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 Radna Katarzyna Kaźmierczak zapytała, czy w ramach kontroli przestrzegania 

kwarantanny Policja współpracuje z ośrodkami pomocy społecznej i dostarcza żywność  

kontrolowanym osobom? 

 Podinsp. Rafał Makarewicz Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żninie 

odpowiedział, że Policja zawsze współpracuje z ośrodkami pomocy społecznej. Z tego co wie 

to policjanci nie dostarczali żywności, ale jeżeli otrzymają takie zgłoszenie to chętnie 

pomogą. Na tę chwilę tych przypadków jest mało, więc ograniczają się tylko do sprawdzenia, 

czy dane osoby przebywają pod wskazanym adresem. Jeżeli będzie potrzeba dostarczania 

żywności to na pewno podejmą współpracę w tej dziedzinie.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że w tej sytuacji bardzo 

dobrze sprawdza się wolontariat i pomoc sąsiedzka.  

 Podinsp. Rafał Makarewicz dodał, że radiowozy policyjne będą miały nowe 

oznakowanie w postaci hasła „Pomagamy i chronimy”, w którym również zawiera się pomoc 

osobom przebywającym na kwarantannie.  

 Radny Jacek Superczyński powiedział, iż ostatnio zauważył, że są jednoosobowe 

patrole. Zapytał, czy takie patrole są też wysyłane na interwencje? 

 Podinsp. Rafał Makarewicz odpowiedział, że jednoosobowy skład to zazwyczaj 

policjanci dzielnicowi. Patrole interwencyjne są dwuosobowe.       

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk w swojej wypowiedzi podkreślił bardzo dobrą 

pracę Komendy Powiatowej Policji w Żninie o czym świadczą statystyki dotyczące 

wykrywalności przestępstw oraz poruszył sprawy dotyczące modernizacji Komisariatu Policji 

w Janowcu Wlkp.  

Radny Paweł Sikora zwrócił uwagę na to, że w dalszym ciągu na terenie Powiatu 

Żnińskiego jest bardzo duża ilość niebieskich kart. Liczba 170 niebieskich kart oznacza 170 

rodzinnych tragedii, które dotykają całe rodziny. Jest jeszcze pewnie duża skala tragedii 

rodzinnych, które nie są ujawniane, ponieważ często kobiety, które są ofiarami przemocy 

domowej nie zawsze mają odwagę to zgłosić. Dane te są niepokojące, więc trzeba wspólnie     

z takimi instytucjami jak  PCPR, czy GOPS i MOPS zwrócić na to uwagę. Następnie Radny 

nawiązując do ujawnianych wykroczeń zwrócił się z prośbą o zwiększenie ilości pieszych 

patroli szczególnie w miejscach, które są zgłaszane na mapie zagrożeń. Radny poprosił 

również o informacje dotyczące przestępczości nieletnich.  

Podinsp. Rafał Makarewicz Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żninie 

powiedział, że jeżeli chodzi o przestępczość nieletnich nie jest to duża skala w porównaniu do 

przestępczości osób pełnoletnich.    
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Paweł Koperski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 

sprawozdanie.   

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały            

Nr XV/121/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie przyjęcia 

rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Żninie ze swojej działalności,      

a także informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Żnińskiego w 2019 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi do 

odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała kto jest za, kto jest przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych  o zagłosowanie. 

 

 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- za 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 
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Uchwała Nr XV/121/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.               

w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Żninie ze 

swojej działalności, a także informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Powiatu Żnińskiego w 2019 roku została podjęta i stanowi załącznik nr 9  do 

niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o stanie 

bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

za 2019 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotową informację. Następnie poprosiła st. bryg. Grzegorza 

Rutkowskiego Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o kilka słów 

wprowadzenia.  

St. bryg. Grzegorz Rutkowski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej     

w Żninie omówił informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej             

w Żninie  o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej Powiatu Żnińskiego 

za 2019 rok stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu. 

Wicestarosta Andrzej Hłond poinformował, że w czasie pandemii na terenie Powiatu 

Żnińskiego powstało nowe centrum logistyczne, które znajduje się w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Żninie. Następnie podziękował strażakom za pomoc                

w dystrybucji dla szkół środków związanych z profilaktyką jeśli chodzi o pandemię.               

Z pomocy strażaków również korzystało Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie, 

które musiało rozdysponować środki pomocy dla domów pomocy społecznej, rodzin 

zastępczych, gminnych i miejskich ośrodków pomocy społecznej. Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Żninie zakupiło 91 laptopów dla dzieci z rodzin zastępczych, około 80 

urządzeń drukujących, maseczki, środki dezynfekujące, itp. Wicestarosta jeszcze raz 

podziękował za pomoc i myśli, że w przyszłości ta współpraca będzie odbywała się na 

podobnym poziomie. 

St. bryg. Grzegorz Rutkowski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej     

w Żninie powiedział, że tymi działaniami pochwalą się w przyszłorocznym sprawozdaniu. 

Dodał, że 20% działalności straży dotyczy interwencji związanych z ogniem, a około 80% 

stanowią inne interwencje. KP PSP w Żninie jest otwarta na pomoc i mogą bez problemu 
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przyjąć ładunek i stworzyć u siebie na kilka dni centrum magazynowe. Cieszy fakt, że straż 

może być pomocna. Dzięki takiemu podejściu statystyki dotyczące poparcia społeczeństwa od 

wielu lat utrzymują się na poziomie 97% i żadna instytucja nie jest w stanie się z nimi 

równać. Wpływ na to ma również fakt, że starają się być przyjaźni nie tylko w tych 

działaniach, ale również w innych przedsięwzięciach jeżeli tylko mogą i prawo im na to 

pozwala. KP PSP pomaga innym, ale nie raz sami też potrzebują pomocy, bo nie są 

samowystarczalni. Powiat również jest instytucją bez której nie byłoby takiej komendy, 

dlatego fajne jest to, że pomagając mogą coś od siebie oddać.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet nawiązując do statystyk dotyczących 

poparcia społeczeństwa powiedziała, że w radzie powiatu straż ma 100% poparcia, więc jest 

lepsza jak średnia społeczeństwa.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Paweł Koperski  powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

Radny Paweł Sikora powiedział, że zwrócił uwagę na statystykę, która pokazuje, że w 

2019 roku było aż 56 fałszywych alarmów, czyli średnio raz w tygodniu zdarza się alarm, 

który podrywa strażaków na równe nogi i okazuje się fałszywy. Zapytał, czy osoby, które 

dopuszczają się fałszywego zawiadomienia ponoszą tego konsekwencje i ile z tych osób 

zostało ukaranych.  

St. bryg. Grzegorz Rutkowski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej      

w Żninie poinformował, że ilość tych zdarzeń nie jest ilością dużą i szokującą tym bardziej, 

że alarmy fałszywe są dzielone na alarmy w dobrej wierze i na alarmy złośliwe. Nie każdy 

alarm fałszywy jest alarmem złośliwym. Są alarmy fałszywe, które wynikają nie ze 

złośliwości tylko z niezrozumienia sytuacji. Straż posiada coraz więcej narzędzi 

identyfikujących osoby zgłaszające. Osoby zgłaszające fałszywe alarmy ponoszą tego 

konsekwencje chociażby  w postaci zwrotu kosztów udziału poszczególnych jednostek.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały            

Nr XV/122/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie przyjęcia 

informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o stanie 

bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, czy są jakieś uwagi do 

odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała kto jest za, kto jest przeciw, kto 

się wstrzymuje. Poprosiła radnych  o zagłosowanie. 

 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 
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1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za 

3. Falkowska Anna -  za   

4. Hłond Andrzej -   za 

5. Jakubowski Artur -  za 

6. Janicka Grażyna -   za 

7. Jaszczuk Zbigniew -   za 

8. Kaźmierczak Katarzyna- nieoddany 

9. Koperski Paweł -  za  

10. Kozłowska Zofia-  za 

11. Kubkowski Wiesław-  za 

12. Mrówczyński Witold- za 

13. Napierała Krzysztof -  za 

14. Pogiel Stanisław-  za 

15. Popławski Henryk -  za 

16. Sikora Paweł-   za 

17. Siwak Magdalena -  za 

18. Superczyński Jacek-  za 

19. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/122/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej           

w Żninie o stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

za 2019 rok. została podjęta i stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

 

 

 Pkt 13.  Informacja Prezesa Zarządu Powiatowego o działalności 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotową informację. Następnie poprosiła druha Bogdana 

Makowskiego Prezesa Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych  RP  w Żninie o kilka słów wprowadzenia.  
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Druh Bogdan Makowski Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Żninie omówił informację Prezesa Zarządu 

Powiatowego o działalności Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim 

stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu. 

Radny Stanisław Pogiel powiedział, że w poprzednich latach był zgłaszany regres 

dotyczący naboru młodych członków OSP. Zapytał, jak ta sytuacja wygląda na dzień 

dzisiejszy.  

Druh Bogdan Makowski Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Żninie poinformował, że problem ten na pewno nie 

uległ poprawie. W kilku ostatnich latach regres był widoczny, ale trochę się zatrzymał i w tej 

chwili nie ma jakiegoś wielkiego spadku. Natomiast wzrostu też nie ma i jeżeli pandemia 

będzie się utrzymywać to będzie jeszcze gorzej. 

Radny Paweł Sikora podziękował za wkład ochotników na rzecz lokalnej 

społeczności, który jest zawsze widoczny nie tylko przy okazji różnych zdarzeń, ale również 

przy okazji różnych wydarzeń kulturalnych czy też sportowych. Następnie powiedział, że 

niektóre jednostki OSP wyjeżdżają na tzw. zabezpieczenie wtedy kiedy strażacy zawodowi 

wyjeżdżają do akcji to strażacy ochotnicy m.in. OSP Żnin pełnią dyżur wyjazdowy. Kiedyś 

nie przysługiwał z tego tytułu strażakom ochotnikom ekwiwalent, czy w tej chwili coś się 

zmieniło i czy w opinii Prezesa ZOP ZOSP RP w Żninie Rada Powiatu może podjąć w tym 

temacie jakieś działania. 

St. bryg. Grzegorz Rutkowski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej      

w Żninie wyjaśnił, że „jest to problem jednostki OSP w Żninie, którą traktują jako jednostkę 

wspierającą przy podejmowaniu działań poza najbliższym terenem siedziby. Jednostka ta jest 

bardzo często zabezpieczeniem powiatu. Dbamy o to, żeby ta jednostka była też odpowiednio 

przygotowana kadrowo i sprzętowo. Strażacy OSP w każdej gminie otrzymują ekwiwalent za 

udział w działaniach. Natomiast jednostki KSR-G otrzymują coroczną dotację, która jest 

zależna od ilości podejmowanych działań. Jest to system, który w każdym województwie 

działa inaczej i nie jest liczony w statystykach. Zgłaszano już ten problem, który tak 

naprawdę w naszym powiecie dotyczy jednostki OSP w Żninie. Nie oznacza to jednak, żeby 

to pomijać, bo dodatkowych zabezpieczeń w skali roku jest np. 30 i niektóre jednostki nie 

wyjeżdżają tyle razy do interwencji, co ta jednostka tylko nas zabezpiecza. Próbujemy na to 

wpływać, ale wymyślono system, że nie liczy się pozostawiania w obwodzie i zabezpieczania. 

Jest to na pewno krzywdzące dla tej jednostki. Natomiast na ile uda się ten temat rozwiązać to 

trudno powiedzieć. Zgłaszaliśmy, żeby to liczyć, ale jest obawa, że będzie manipulacja                         

i dopisywanie jednostek do statystyk. Będziemy to cały czas monitować, bo wiemy że ta 
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jednostka wykonuje dla nas dużą pracę, a jest pomijana. Nie są to może duże środki 

finansowe, ale przeliczając na te 30 wyjazdów byłoby to około 3.000 zł więcej dotacji, która 

pokrywałaby potrzeby jednostki. Na pewno będziemy podejmować działania w tym kierunku, 

ale nie wiem jaka będzie skuteczność.” 

Druh Bogdan Makowski Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Żninie dodał, że ochrona przeciwpożarowa na terenie 

gminy jest zadaniem własnym danej gminy. Uważa, że skoro jednostka podejmuje szereg 

dodatkowych działań to gmina mogłaby raz w roku zaplanować w budżecie jakieś środki 

finansowe dla danej jednostki.    

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Paweł Koperski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

 

  Pkt 14.  Gospodarka leśna w Powiecie Żnińskim. 

 

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotową informację. Następnie poprosiła Pana Wiesława Rumel 

Kierownika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, Pana Grzegorza Gust 

Nadleśniczego Nadleśnictwa Szubin oraz Pana Benedykta Sadowskiego Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Gołąbki o kilka słów wprowadzenia. 

  Pan Wiesław Rumel Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa                   

i Leśnictwa poinformował, że Starosta jako organ administracji nadzoruje lasy niepaństwowe, 

czyli lasy osób fizycznych i prawnych. W imieniu Starosty Żnińskiego jest podpisane 

porozumienie z Nadleśnictwem Szubin i Nadleśnictwem Gołąbki, gdzie nadleśniczy w 

imieniu Starosty Żnińskiego prowadzą nadzór nad lasami prywatnymi. Całokształt 

zagadnienia jeżeli chodzi o lasy prywatne przedstawią nadleśniczy. Następnie odnosząc się do 

nawałnicy, która miała miejsce w 2017 roku powiedział, że zostało zniszczonych ponad 200 

ha lasów. Na dzień dzisiejszy cały czas trwają prace porządkowe zmierzające do uzyskania 

odszkodowań przez właścicieli gruntów. Na tę chwilę wypłacono około 900.000 zł 

odszkodowań.  

  Pan Grzegorz Gust Nadleśniczy Nadleśnictwa Szubin przedstawił informację 

dotyczącą gospodarki leśnej w Powiecie Żnińskim, która stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.  

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, jak się układa współpraca z 

kołami łowieckimi? 
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  Pan Grzegorz Gust Nadleśniczy Nadleśnictwa Szubin powiedział, że „ustawa prawo 

łowieckie została znowelizowana trzy lata temu. Zmodyfikowane zostały zasady współpracy 

między nadleśnictwem a kołem łowieckim. Do niedawana koło łowieckie robiło 

inwentaryzację zwierzostanu na swoim terenie i na tej podstawie były określane roczne plany 

łowieckie. Jeżeli były one zbieżne i tożsame z wieloletnim planem łowieckim i docelową 

ilością zwierząt bytujących na danym terenie to siłą rzeczy odbywało się to w sposób 

naturalny i wynikało to wprost z przeliczenia ilości pokolenia młodego. W tej chwili ta 

ustawa zmieniła się, ponieważ zarówno ODR jak i Lasy Państwowe mają prawo uczestniczyć 

w inwentaryzacji zwierząt. Niestety jeszcze się nie zdarzyło, żeby którykolwiek ODR 

uczestniczył w inwentaryzacji zwierząt, a jest to organ który reprezentuje interesy rolników w 

tym zakresie. Jako leśnicy każdorazowo uczestniczymy w inwentaryzacji, która jest 

dokonywana na podstawie całorocznych obserwacji. Następnie na tej podstawie jest 

podpisywany roczny plan łowiecki, który opiniują burmistrzowie i wójtowie gmin. Ze 

względu na ASF nie jest określana liczba dzików. Jeśli chodzi o pozostałą ilość zwierząt to 

wynika ona wprost  z przyrostu.”  

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet sprostowała, że „interesy rolników przy 

inwentaryzacji zwierząt  reprezentują Izby Rolnicze.  W związku z tym, że inwentaryzacja 

odbywa się w trybie ciągłym, a delegatami Izb są rolnicy i oni nie bardzo chcą się angażować 

przez kilka dni, żeby brać udział w tym liczeniu. Ze strony delegatów na naszym terenie nie 

było uwag co do stwierdzanej ilości zwierzyny. Następnie zapytała jak 2017 rok i zniszczenia, 

które się dokonały w lasach wpłynęły na migrację zwierzyny i pogłowie zwierzyny na terenie 

powiatu.” 

  Pan Benedykt Sadowski Nadleśniczy Nadleśnictwa Gołąbki powiedział, że „w tej 

chwili migracja zwierzyny jest spowodowana bardzo różnymi elementami. Ze względu na to 

jaka to jest pora roku, jaki gatunek zwierzyny, jaka jest presja drapieżników, jaka jest presja 

grzybiarzy. Nawet wykonanie inwentaryzacji zwierzyny to bardzo niewymierna rzecz, 

dlatego że jeżeli ustalimy sobie inwentaryzację na dany dzień to nie wiemy czy akurat coś się 

nie odbyło. Kompleksy leśne na terenie powiatu nie są za duże, a zwierzyna nie chce 

przebywać w małych kompleksach. Jeżeli mamy ogromne areały kukurydzy i innych  pól 

uprawnych wtedy ta zwierzyna się kumuluje i powoduje dużo większe szkody.” 

 Radny Paweł Sikora zapytał jak wygląda sytuacja dotycząca zaśmiecania lasów, czy jest    

z tym duży problem i co można ewentualnie zrobić, żeby ten problem zmniejszyć? 

  Pan Grzegorz Gust Nadleśniczy Nadleśnictwa Szubin wyjaśnił, że „problem 

zaśmiecania lasów jest coraz większy. Z roku na rok mierzą się z coraz większym 

problemem. Wprowadzona tzw. ustawa śmieciowa miała zahamować wywożenie śmieci do 
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lasów. Natomiast ona ma dość dużo luk w sobie głównie dotyczących podmiotów 

gospodarczych. Wprowadzone certyfikaty oddawania śmieci powodują coraz większy 

problem z możliwością oddawania przez podmioty gospodarcze i osoby prywatne śmieci        

w efekcie czego lądują one w lasach. Największy problem w tej chwili mamy z oponami, 

które masowo lądują w lesie, ponieważ nie ma gdzie je oddać i wywieź. Poza tym jest 

mnóstwo śmieci pobudowlanych a oprócz tego najróżniejszych śmieci przemysłowych w 

zależności od procesu produkcji firm, które coś robią. Ostatnio na terenie powiatu pojawiły 

się w lasach odpady po lakierach i lakierni. Prowadzone jest w tej sprawie dochodzenie. 

Oprócz wywożonych masowo śmieci są w lasach śmieci przywożone i pozostawiane przez 

przeciętnych obywateli począwszy od kubka po kawie, a skończywszy na papierach, itp. 

Przeciętnie w nadleśnictwie wydawane jest do 50.000 zł na każde z nadleśnictw, żeby 

posprzątać las. Oprócz tego nadleśnictwo ponosi dodatkowe koszty utrzymania miejsc postoju 

pojazdów, gdzie wydawanych jest około  od 15.000 zł do 20.000 zł rocznie. Z roku na rok 

wydawane są większe środki finansowe na sprzątanie lasu. Nie mamy jakiegoś wielkiego 

pomysłu jak ten problem rozwiązać. Sprzątamy po naszych mieszkańcach i jedyne o co 

możemy prosić zarządców wysypisk śmieci to o to, żeby te śmieci od nas odbierali, bo w tej 

chwili nie mamy gdzie dostarczać wielkogabarytowych śmieci.” 

  Pan Benedykt Sadowski Nadleśniczy Nadleśnictwa Gołąbki dodał, że 

„eksperymentalnie w dwóch nadleśnictwach na miejscach parkingowych zdemontowali kosze 

na śmieci i zamontowali tablice z hasłem „Jeżeli przywiozłeś ze sobą, to zabierz”. Zrobiono 

to ze względu na działkowców, bo zauważono że ci ludzie, którzy przejeżdżają i nie widzą 

kosza to rzadko kiedy rzucają śmieci. Jak ma rzucić to czy jest ten kosz, czy go nie ma to i tak 

rzuci, a wtedy ograniczamy wywożenie śmieci z domków letniskowych. Trwa to około 

miesiąca i leśniczy na tę chwilę stwierdzili, że ponoszą dużo mniejsze koszty.” 

  Pan Grzegorz Gust Nadleśniczy Nadleśnictwa Szubin powiedział, że „podjął 

dokładnie takie same działania, ponieważ firmy dostarczające przesyłki do domów we 

wszystkich miejscach postoju pojazdów czyściły sobie samochody.”     

   

  Pkt 15. Roczne Sprawozdania Kierowników Nadzorów Wodnych 

Wód Polskich z działań podejmowanych z zakresu gospodarki wodnej na 

terenie Powiatu Żnińskiego. 

 

Pani Natalia Czechorowska przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Żninie oraz Pani 

Marta Ziętarska Kierownik Nadzoru Wodnego w Gnieźnie przedstawiły roczne Sprawozdana 
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Kierowników Nadzorów Wodnych Wód Polskich z działań podejmowanych z zakresu 

gospodarki wodnej na terenie Powiatu Żnińskiego  stanowiące załącznik  nr 14 do protokołu 

oraz omówiły bieżącą działalność nadzorów wodnych i problemy związane z brakiem 

środków finansowych na realizację zadań.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet życzyła, „aby środki finansowe się 

materializowały i były proporcjonalne do potrzeb, bo rzeczywiście są zaniedbania na ciekach. 

Codziennie przejeżdża przez most na rzece Wełna i widzi, że ona też już zarasta.”   

Pani Marta Ziętarska Kierownik Nadzoru Wodnego w Gnieźnie powiedziała, „że 

wpływ na to ma nie tylko gospodarka wodno-ściekowa, ale również nawożenie pól.”  

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet wyjaśniła, „że nie jest to tylko wina 

rolników, bo ustawa o nawozach i nawożeniu nałożyła pewne ograniczenia i rolnicy mają tę 

świadomość. Wzdłuż takich atrakcyjnych miejsc znajdują się również działki, są ścieki 

komunalne, itd., a skoro woda jest tak zasilana i stanowi dobrą pożywkę dla roślinności to nie 

ma się co dziwić, że tak to wygląda i to nie jest tylko wina rolnictwa.” 

Pani Marta Ziętarska Kierownik Nadzoru Wodnego w Gnieźnie powiedziała, „że jest 

to problem bardziej złożony i rozłożony na różne działki. Do tego należy dołożyć suszę, która 

trwa kolejny rok, przepływy są mniejsze, woda w wielu miejscach robi się stojąca i to 

wszystko razem nakłada się na taki stan jaki jest.” 

Radny Paweł Sikora podziękował za „współpracę z lokalnym samorządem jeśli chodzi 

o pomoc w udrożnianiu szczególnie wodnych szlaków turystycznych. Radny zasygnalizował 

temat pogłębienia rzeki Gąsawki na szlaku Jezioro Małe Żnińskie – Jezioro Skarbińskie. Jest 

to szlak turystyczny po którym pływa statek Wenecja i realizuje przewozy turystyczne              

i czasami poziom wody jest niestety zbyt niski, żeby można było z Jeziora Małego Żnińskiego 

przepłynąć dalej. Wiąże się to też oczywiście ogólnie ze stanem wysokości lustra wody, które 

jest zmienne, ale mimo wszystko pogłębienie tego szlaku czy też odmulenie pozwoliłoby na 

utrzymanie ruchu na tym szlaku. Następnie powiedział, że zna też osoby, które wielokrotnie 

prosiły o pomoc w udrożnieniu odcinka między Jeziorem Ostrowieckim a Jeziorem Foluskim. 

Meandrująca struga spowodowała, że trudno mówić o głównym korycie strugi. Radny wie, że 

są przymiarki do tego zadania. Poprosił więc o informację, czy to zadanie zostanie wykonane, 

a jeżeli tak to kiedy. Nawiązując do zagospodarowania turystycznego akwenów wodnych 

poprosił o polepszenie oznakowania śródlądowych dróg wodnych, a szczególnie                      

o zaznaczenie miejsc w których jeziorach łączą się poprzez strugi, czy też rzeki. Na 

zakończenie podziękował za realizowane przez ostatnie lata działania, ponieważ widać dużą 

poprawę jeżeli chodzi o stan dróg wodnych.”  

Pani Natalia Czechorowska przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Żninie wyjaśniła, że 
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„struga Foluska jest najbardziej newralgicznym odcinkiem, ponieważ znajduje się najbliżej 

terenów wykorzystywanych turystycznie. Jego jakość jako drogi wodnej najbardziej się 

pogorszyła, ponieważ w latach 70-tych tamtędy pływały nawet barki i od tamtej pory nic tam 

nie było robione. W zeszłym roku zostały podjęte pierwsze działania polegające na 

wykoszeniu tego odcinka, żeby chociaż odkryć jaka jest szerokość tego cieku na tym terenie.  

Nie ma żadnych dokumentów, które przedstawiałyby profil podłużny, poprzeczny tego cieku. 

W tym roku na tym odcinku zostanie przeprowadzona odmułka warstwą 30 cm. Nie da się 

tego zrobić większą głębokością, bo wiąże się to ze znaczącą zmianą koryta cieku                     

i wymagałoby to zupełnie innych pozwoleń i RDOŚ mógłby się na to nie zgodzić, bo jest to 

obszar Natura 2000. Środki finansowe na to zadanie zostały przyznane. Sporządzone są 

kosztorysy i zakończona jest procedura z RDOŚ. Natomiast czekamy jeszcze za decyzją 

Ministra Środowiska, do którego zostało to zadanie zgłoszone. Jeżeli chodzi o pozostałe drogi 

wodne, to jeśli chodzi o nomenklaturę formalną to jedyną drogą wodną i szlakiem 

żeglugowym jest tylko i wyłącznie rzeka Noteć. Pozostałe cieki to nie są drogi wodne. 

Kwestia turystyczna niestety nie należy do katalogu działań utrzymaniowych Wód Polskich. 

Jednakże mając na uwadze to w jaki sposób są te wody wykorzystywane co roku staramy się 

je konserwować i odmulić. Prowadzone jest tylko obowiązkowe oznakowanie szlaków 

żeglugowych, a pozostałych już nie. Mógłby to zrobić w ramach swoich zadań powiat, który 

zajmuje się turystyką. Bardzo chętnie współpracujemy i wpisujemy w swoje zadania rzeczy, 

które mogą pomóc gminom, powiatom i szeroko pojętemu ogółowi mieszkańców. Proszę        

o zauważenie tego, że staramy się wykraczać poza podstawowy katalog naszych obowiązków 

i jeżeli jest taka potrzeba to w miarę możliwości interweniujemy.” 

   

 

  

Pkt 16. Sprawozdanie o stanie dróg powiatowych administrowanych 

przez Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie oraz 

plan inwestycji na lata 2020 – 2022. 

  

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że radni z materiałami 

sesyjnymi otrzymali przedmiotowe sprawozdanie. Następnie poprosiła Pana Adriana 

Kubickiego Zastępcę Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą                         

w Podgórzynie o kilka słów wprowadzenia. 
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  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie                     

z siedzibą w Podgórzynie omówił sprawozdanie o stanie dróg powiatowych 

administrowanych przez Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie oraz 

plan inwestycji  na lata 2020 – 2022 stanowiące załącznik nr 15 do protokołu. 

  Radny Paweł Sikora wyraził zadowolenie z tego, że widoczna jest aktywność na 

drogach powiatowych. Następnie powiedział, że na ostatniej sesji do budżetu powiatu zostały 

wprowadzone środki finansowe na zadanie dotyczące aktualizacji dokumentacji projektowej 

na przebudowę drogi powiatowej 2304C w miejscowości Sulinowo. Nie widzi jednak tego 

zadania w planach, które mają być realizowane w kolejnych latach ani w wykazie 

przygotowanych dokumentacji. Radny poprosił więc o informacje dotyczące tego zadania.  

  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą         

w Podgórzynie wyjaśnił, że „w ramach ogłoszonego w tym roku przez Wojewodę Kujawsko 

– Pomorskiego naboru wniosków został złożony wniosek o przebudowę przedmiotowej drogi 

i czekamy za decyzją w tej sprawie.  Kosztorys tego zadania został zaktualizowany na 

poprzedniej sesji właśnie na potrzeby złożenia wniosku o dofinansowanie. Dokładna kwota 

kosztorysu inwestorskiego wynosi 1.686.846,02 zł. Prawdopodobnie pod koniec listopada 

ukażą się jakieś informacje na temat możliwości dofinansowania oraz znalezienia się na liście 

podstawowej do dofinansowania. Na dzień dzisiejszy wie, że wszystkie złożone wnioski 

przeszły pozytywnie ocenę merytoryczną. Natomiast trudno powiedzieć jak oceni je komisja 

powołana przez Wojewodę i czy znajdą się na liście rankingowej, którą zatwierdza Premier.” 

  Radny Paweł Sikora powiedział, że „na terenie Powiatu Żnińskiego prowadzone są 

prace na dwóch drogach. Jedna o znaczeniu międzynarodowym, a druga o znaczeniu 

wojewódzkim i krajowym mianowicie droga ekspresowa S5 oraz droga wojewódzka nr 251. 

Pamiętam wypowiedź Starosty, że po ukończeniu tych dróg, które w istotny sposób zmieniają 

krajobraz drogowy naszego powiatu, powiat będzie przymierzał się do tego, aby 

modernizować szczególnie drogi dojazdowe do tych dróg. Zapytał, czy jest już może przyjęty 

jakiś kierunek jeżeli chodzi o kolejność tych dróg i czy oprócz tych planów do 2022 roku 

ZDP przymierza się również do innych dróg, które spełniają warunek, że są drogami 

dojazdowymi czy też do węzłów na drodze ekspresowej czy też łączą drogę wojewódzką         

z innymi drogami powiatowymi. Jako przykład podam m.in. jest prowadzony remont na 

drodze powiatowej ze Żnina do Janowca Wlkp. i po wielu latach została zmodernizowana 

droga w Cerekwicy. Na tym odcinku został właściwie jeszcze jeden fragment drogi tj. droga 

powiatowa Słębowo – Czewujewo nr 2305, gdzie na odcinku Cerekwica – Słębowo asfalt jest 

w bardzo złym stanie. Co prawda nie ma tej drogi w tym wykazie, ale czy w ZDP rozważane 
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jest kierowanie się tym kryterium dróg dojazdowych do dróg o wyższym znaczeniu.             

Na terenie powiatu jest kilka takich dróg.” 

  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą         

w Podgórzynie powiedział, że „jest to monitorowane na bieżąco i zadania, które zostały 

podane na lata 2021-2022 są do zrobienia w pierwszej kolejności, gdyż ich nawierzchnia jest 

w gorszym stanie niż drogi o której wspomina Radny Sikora.  Nie są to odcinki, które nie są 

ważne, ale na razie są złożone wnioski na trzy zadania na łączną kwotę około 12 mln zł. Jest 

możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 6 mln zł. Może to być zweryfikowane       

w momencie kiedy będzie jakaś decyzja co będzie robione, czy dostaniemy dofinansowanie 

na wszystkie trzy zadania, czy tylko na jedno, gdzie wtedy środki finansowe z tych 

pozostałych dwóch zadań będzie można w jakiś sposób zagospodarować i wskazać jakieś 

drogi do modernizacji.” 

  Radny Paweł Sikora powiedział, że „po budowie chodnika w miejscowości 

Brzyskorzystewko przejście dla pieszych przy kościele zostało przesunięte o kilkanaście 

metrów w głąb ciągu pieszego, co powoduje że ono się zaczyna w momencie, gdy nie ma już 

chodnika tylko jest trawnik. Mieszkańcy Brzyskorzystewka proszą, aby przyjrzeć się temu 

miejscu, ponieważ oni i tak nie idą tymi pasami, skracają sobie tę drogę, co stanowi lokalne 

zagrożenie. Kolejna sprawa dotyczy drogi Dziewierzewo – Brzyskorzystewko                          

w miejscowości Brzyskorzystew. Jadąc od strony kościoła do sklepu po prawej stronie 

znajduje się posesja nr 22, która jest permanentnie zalewana w wyniku opadów. Radny wie, 

że odbywały się tam wizje lokalne i prowadzone były w tej sprawie rozmowy. Zapytał,  czy 

jest szansa na rozwiązanie tego tematu, ponieważ gospodarstwo to przy okazji większych 

opadów deszczu w związku z wodą spływającą z górki po drodze powiatowej jest zalewane. 

Co prawda jest to sprawa lokalna, ale jesteśmy od tego, żeby pochylać się też nad problemami 

poszczególnych mieszkańców powiatu, dlatego jeszcze raz bardzo proszę o to, aby pochylić 

się nad tym problemem i znaleźć rozwiązanie.” 

  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie             

z siedzibą w Podgórzynie powiedział, że „po zapoznaniu się z tematami podejmą jakąś 

interwencję. Dodał, że jeśli chodzi o przejście dla pieszych to zgodnie z wymogami powinno 

być umiejscowione około 4-5 m od krawędzi i tak miało to być zrobione. Rozmawiając           

z sołtysem powiedział, że i tak nikt nie będzie tamtędy przechodził jeżeli zostanie ono dalej 

przesunięte. Powstał problem i nie wiem, czy zrobić to tak jak być powinno, bo takie są 

wymogi i ktoś nam się wtedy do tego odniesie, że jest to źle zrobione, czy ktoś będzie 

faktycznie korzystał z tego przejścia.”   
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  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poruszyła sprawę wycinki suchych drzew 

przy drogach. „Zbliża się jesień, okres dość silnych wiatrów i np. przy drodze z Ryszewa 

przez Zalesie rośnie chyba 10 suchych jesionów. Są to dość spore drzewa zupełnie uschnięte. 

Po 2017 roku jeszcze wiszą konary. Dobrze byłoby to uprzątnąć. Nawet w mojej 

miejscowości jeszcze są takie wiszące konary, nie daj Panie Boże, żeby to komuś spadło na 

samochód albo na osobę przemieszczającą się rowerem, czy idącą pieszo. Nie mogę nie 

powiedzieć o jednej drodze, która mi bardzo leży na sercu, a która ucierpiała w 2019 roku, 

kiedy była zamknięta droga Rogowo – Janowiec Wlkp. ze względu na przebudowę obiektu 

mostowego w Rogowie. Samochody jadące często od strony Janowca Wlkp. czy też 

Sarbinowa Drugiego jechały drogą Skórki – Niedźwiady – Recz. Nawierzchnia tam jest 

totalnie zniszczona. Drogą tą jeżdżą mieszkańcy, autobusy wożące dzieci, przyjeżdża odbiór 

mleka, jeżdżą pojazdy z maszynami z gospodarstwa z Sarbinowa Drugiego. Przemieszczają 

się, żeby nie jeździć drogą bardziej uczęszczaną i nie stwarzać zagrożenia w ruchu. Dla nas 

mieszkańców ta droga jest bardzo ważna. Nie wnikam jak to się stało, że taka droga stała się 

drogą powiatową, a nie gminną, ale tak jest ona zakwalifikowana i należy szukać sposobu, 

żeby przywrócić ją do stanu używalności. Co roku są tam wrzucane sporo ilości masy, a to 

nie daje żadnego efektu, ponieważ podbudowa tej rogi już jest tak słaba, że bieżąca reperacja 

nie daje efektu. Natomiast korzystają ludzie z tej drogi. Jest to droga dojazdowa do kościoła, 

na cmentarz i wbrew pozorom jest dość mocno uczęszczana. Polecam więc tę drogę uwadze. 

Prowadziłam wstępne rozmowy z Wójtem Gminy Rogowo, który zadeklarował wsparcie 

finansowe. Wiadomo, że na tę drogę nie złożymy wniosku o dofinansowanie zewnętrzne, 

ponieważ nie ma tam przejść dla pieszych, zatoczek,  świateł, itp. ale jest to droga ważna dla 

mieszkańców. Samorząd Gminy Rogowo byłby skłonny mając na uwadze dobro                      

i bezpieczeństwo mieszkańców w tym temacie finansowo uczestniczyć. Jeszcze przed 

budową mostu droga ta odcinkami była naprawiana nakładką i jakoś ona funkcjonowała, ale 

w tej chwili jest to nie do jeżdżenia. Obawiam się, że jak się zaczną jesienne deszcze to 

będziemy musieli jeździć dookoła przez Janowiec Wlkp., albo przez Rogowo.”  

  Radny Jacek Superczyński powiedział, że podczas budowy drogi ekspresowej S5 

uległa zniszczeniu droga Żnin- Gąsawa- Rogowo. Droga ta jest naprawiana, ale pewnie 

zniszczona jest podbudowa tej drogi. Zapytał więc, czy planuje się remont tej drogi.  

  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie              

z siedzibą w Podgórzynie  powiedział, że na chwilę obecną zostały złożone wnioski                 

o dofinansowanie trzech zadań  i czekają za ich rozstrzygnięciem. Jeżeli będą jakieś środki 

finansowe to być może droga ta zostanie naprawiona.  
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  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że odcinkowa wymiana 

nawierzchni przydałaby się również w miejscowości Złotniki, ponieważ są tam duże 

zagłębienia, które stanowią niebezpieczeństwo dla użytkowników tej drogi. 

  Pan Adrian Kubicki Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie              

z siedzibą w Podgórzynie dodał, że tak samo wygląda odcinek drogi za przejazdem 

kolejowym za Gąsawą.  

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że jest to efekt przewożenia 

tysiąca ton materiałów na budowę drogi S5.  

  Radny Paweł Sikora potwierdził „problem na który zwróciła uwagę Przewodnicząca 

Rady, a mianowicie na uschnięte drzewa, które są w pasach drogowych. Są dwa takie miejsca 

m.in. na trasie Wilczkowo – Dobrylewo i Białożewin – Ostrówce. Na pewno występują tam 

pojedyncze drzewa, które mogą stwarzać zagrożenie szczególnie jesienią podczas silniejszych 

wiatrów. Następnie powiedział, że w miejscowości Brzyskorzystewko budowana jest droga 

lokalna, która łączy drogi przynależące do drogi S5 z drogą powiatową Dobrylewo – 

Brzyskorzystewko. Od strony Brzyskorzystewka został położony nowy asfalt i od strony 

Wilczkowa również jest asfalt, co prawda w nienajlepszym stanie, a pomiędzy tymi 

odcinkami jest około kilometrowy odcinek brukowy z towarzyszącą mu drogą piaskową. Jest 

to odcinek, który byłby wielkim skrótem między Jeziorem Dużym Żnińskim, a Jeziorem 

Dobrylewskim dla mieszkańców i nie tylko, bo stanowiłby też dogodną możliwość objazdu 

Żnina. W związku z tym proszę przyjrzeć się tej drodze i jeżeli będzie taka możliwość 

finansowa, aby zwrócić uwagę na ten odcinek. Jakiś czas temu Gmina Żnin zrealizowała tam 

zadanie związane z budową ścieżki rowerowej, więc mieszkańcy Brzyskorzystewka, 

Dobrylewa i Wilczkowa mogą korzystać z tej ścieżki dookoła Jeziora Dużego Żnińskiego. 

Włączają się tam rowerami i gdyby zmodernizować ten odcinek brukowy to powstałaby 

piękna pętla rowerowa i wspaniały skrót dla samochodów, który byłby alternatywą jeśli 

chodzi o przejazd przez Żnin.” 

  Radny Stanisław Pogiel powiedział, że w Gminie Łabiszyn został do dokończenia 

remont odcinka drogi w Jabłowie Pałuckim. Temat ten był poruszany na posiedzeniu Komisji 

Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury na którym ustalono, że najpierw musi wpłynąć 

wniosek od gminy, która wyraża chęć współfinansowania tego zadania.  Prawdopodobnie taki 

wniosek wpłynie w najbliższym czasie, dlatego poprosił, aby spojrzeć na niego „łaskawym 

okiem”.  

  Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury Henryk Popławski 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. Dodał, że „na 

posiedzeniu Komisji rozmawiali również na temat sytuacji jeśli chodzi o drogi i nakłady na 
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drogi. Należy zauważyć, że taki długofalowy program naprawy dróg, inwestycji drogowych 

zaczyna przynosić efekty. W tej chwili można powiedzieć, że dochodzimy do poziomu, gdzie 

można prowadzić racjonalną gospodarkę w tym zakresie ze względu na to, że utrzymywany 

jest stały, systematyczny stosunkowo duży wysiłek finansowy jeśli chodzi o kierowanie 

środków na remonty drogowe. Jak pokazały wystąpienia przedmówców w trakcie dyskusji 

temat dróg jest tematem bardzo szerokim i koncert życzeń, który się przy okazji rozpętuje,      

a tak się dzieje przy każdej dyskusji na temat dróg, pokazuje jak dużym to jest problemem. 

Wszyscy doskonale zdają sobie sprawę z tego, że jakość dróg i możliwość bezkolizyjnego 

przemieszczania się na tych drogach jest dla naszych mieszkańców rzeczą niezwykle istotną     

i każdy z nas chciałby jak najwięcej tych inwestycji widzieć w swoim okręgu wyborczym,       

a niestety tak się nie da. Trzeba podejmować racjonalne decyzje, ustalać hierarchię ważności. 

Przy czym trzeba się liczyć nie tylko z normalnym zużyciem dróg, które następuje, ale też 

zwiększonym takim jak przybudowie drogi S5. W tej chwili jeszcze to będzie nas też 

troszeczkę kosztowało. Jeżeli zacznie się remont drogi nr 252 również będzie się to odbijało 

na naszych drogach powiatowych. W związku z powyższym uważamy jako Komisja,            

że środki finansowe, którymi dysponuje Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą          

w Podgórzynie wykorzystywane są w sposób racjonalny, logiczny i przynosi to zdecydowane 

efekty w postaci poprawy jakości dróg.”     

  Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk podsumowując sprawozdanie o stanie dróg 

powiatowych powiedział, że drogami zajmuje się na co dzień i widzi, że na 490 km dróg 

pewnie 100 km dróg trzeba byłoby remontować, modernizować i trzeba to sukcesywnie robić.  

  Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że „Zarząd Dróg 

Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie i radni będą się starali, żeby pozyskać  jak 

najwięcej środków zewnętrznych, ale wiadomo że na te małe drogi się tego nie pozyska. 

Trzeba się skupiać na dużych inwestycjach, gdzie jest możliwość pomnożenia 1 zł na 2 zł. 

Natomiast te pozostałe drogi niestety musimy udźwignąć na własnych barkach, ewentualnie 

ukłon w stronę samorządów gminnych, które zechcą nam w tym temacie pomóc.”    

 

 

 Pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Leszkowi 

Jakubowskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że w materiałach sesyjnych 

radni otrzymali projekty uchwał w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
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Żnińskiego”. Następnie poprosiła Starostę Żnińskiego o wyjaśnienie, dlaczego akurat 

proponujemy przyznanie tytułu tym osobom. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że w tym roku obchodzone jest        

30-lecie funkcjonowania samorządu terytorialnego w Polsce. W związku z tym zostało 

przygotowanych 6 wniosków o nadanie  tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” dla 

byłych i aktualnych wójtów i burmistrzów gmin Powiatu Żnińskiego. Uzasadnienie wyboru 

tych osób wszyscy radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Są to gospodarze gmin, 

którzy byli wójtami i burmistrzami 5, 6 albo 7 kadencji. Powiatowe obchody 30- lecia 

samorządu terytorialnego były planowane na dzień 12 września br. i miały być połączone        

z jubileuszem 15 rocznicy nadania sztandaru 2 Batalionu Logistycznego, ale ze względu na 

sytuację epidemiologiczną zostały odwołane.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że kandydatury zostały 

zgłoszone przez nią oraz Starostę Żnińskiego. Zasługi tych osób dla rozwoju samorządu           

i Powiatu Żnińskiego nie ulegają żadnej kwestii. W dniu  30 lipca 2020 r. odbyło się 

posiedzenie Kapituły, która dokonała oceny złożonych wniosków. Kapituła pozytywnie 

zaopiniowała wszystkie wnioski o przyznanie tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/123/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 

Leszkowi Jakubowskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie zapytała, 

czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Kaźmierczak Katarzyna- nieoddany 

8. Koperski Paweł -  za  

9. Kozłowska Zofia-  nieoddany 

10. Kubkowski Wiesław-  za 

11. Napierała Krzysztof -  za 

12. Pogiel Stanisław-  za 
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13. Popławski Henryk -  za 

14. Sikora Paweł-   za 

15. Siwak Magdalena -  za 

16. Superczyński Jacek-  za 

17. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/123/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Leszkowi Jakubowskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego” została podjęta i stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 

 

 

 Pkt 18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Jackowi Idziemu 

Kaczmarkowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/124/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 

Jackowi Idziemu Kaczmarkowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie 

zapytała, czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 
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15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/124/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Jackowi Idziemu Kaczmarkowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego” została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Zdzisławowi 

Telesforowi Kuczmie tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet odczytała projekt uchwały                      

Nr XV/125/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 

Zdzisławowi Telesforowi Kuczmie tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie 

zapytała, czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/125/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Zdzisławowi Telesforowi Kuczmie tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego” została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
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 Pkt 20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Michałowi 

Feliksowi Pęziakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/126/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 

Michałowi Feliksowi Pęziakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie 

zapytała, czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/126/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Michałowi Feliksowi Pęziakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego” została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Maciejowi 

Franciszkowi Sobczakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/127/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 
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Maciejowi Franciszkowi Sobczakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie 

zapytała, czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/127/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Maciejowi Franciszkowi Sobczakowi tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Żnińskiego” została podjęta i stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu. 

  

Pkt 22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Józefowi Sosnowskiemu 

tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet odczytała projekt uchwały                      

Nr XV/128/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie nadania Panu 

Józefowi Sosnowskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Następnie zapytała, czy 

są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 
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1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/128/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie nadania Panu Józefowi Sosnowskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” 

została podjęta i stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 23. Podjęcie uchwały w  sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę 

Żnińskiego w sprawie ochrony własności oraz naprawienia szkody. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poprosiła Radną Lidię Cieślewicz 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie opinii Komisji. 

 Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Lidia Cieślewicz przedstawiła 

opinię Komisji stanowiącą załącznik  nr 22 do protokołu. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że nie ma nic wspólnego z tą bieżącą 

skargą. Było takie postępowanie, ale ono zakończyło się ostateczną decyzją w 2009 roku. 

Krótko mówiąc sprawa ta dotyczy majątkowych rodzinnych spraw.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że skarżący został 

zaproszony na dzisiejsze obrady. Z przeprowadzonej podczas przerwy w obradach rozmowy 

telefonicznej wie, że dopiero w dniu dzisiejszym odebrał korespondencję, ponieważ 

przebywał na wyjeździe. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Pogiel odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/129/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Starostę Żnińskiego w sprawie ochrony własności oraz naprawienia szkody. 

Następnie zapytała, czy są jakieś uwagi do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały?    

Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 14 radnych: „za” - 14; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   nieoddany 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Uchwała Nr XV/129/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Żnińskiego w sprawie ochrony własności oraz 

naprawienia szkody została podjęta i stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu. 

 

 Pkt 24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Barcinie w zakresie 

nieprzestrzegania regulaminu monitoringu wizyjnego. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet poinformowała, że skarżąca również 

została zaproszona na dzisiejsze obrady, ale pismem z dnia 23.09.2020 r. poinformowała,       

że ze względu na obowiązki służbowe nie może uczestniczyć w posiedzeniu Rady. Następnie 

poprosiła Radną Lidię Cieślewicz Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji            

o przedstawienie opinii Komisji. 

 Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Lidia Cieślewicz przedstawiła 

opinię Komisji stanowiącą załącznik  nr 24 do protokołu. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski odczytał projekt uchwały                      

Nr XV/130/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r. w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Barcinie w zakresie 

nieprzestrzegania regulaminu monitoringu wizyjnego. Następnie zapytała, czy są jakieś uwagi 

do  odczytanego przed chwilą projektu uchwały? Nie zgłoszono.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet zapytała, kto jest za, kto jest  przeciw, 

kto się wstrzymuje. Poprosiła radnych o zagłosowanie.  

 Głosowało 15 radnych: „za” - 15; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Błajet Józefa -   za 

2. Cieślewicz Lidia-  za   

3. Hłond Andrzej -   za 

4. Jakubowski Artur -  za 

5. Janicka Grażyna -   za 

6. Jaszczuk Zbigniew -   za 

7. Koperski Paweł -  za  

8. Kubkowski Wiesław-  za 

9. Napierała Krzysztof -  za 

10. Pogiel Stanisław-  za 

11. Popławski Henryk -  za 

12. Sikora Paweł-   za 

13. Siwak Magdalena -  za 

14. Superczyński Jacek-  za 

15. Szóstak-Ławińska Edyta- za 

 

Uchwała Nr XV/130/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 września 2020 r.                    

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej                 

w Barcinie w zakresie nieprzestrzegania regulaminu monitoringu wizyjnego została podjęta      

i stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu. 
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 Pkt 25. Informacja Przewodniczącego Rady i Starosty Żnińskiego        

o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk przedstawił informację dotyczącą oświadczeń 

majątkowych, które zostały złożone za rok ubiegły. Poinformował, że wszystkie osoby 

określone w ww. przepisie tj. Wicestarosta, członkowie Zarządu Powiatu, Sekretarz Powiatu, 

Skarbnik Powiatu, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, osoby zarządzające 

powiatową osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty 

złożyły oświadczenia majątkowe za 2019 rok, wg stanu na dzień 31 grudnia, w ustawowym 

terminie, czyli do 31 maja 2020 roku, zgodnie z art. 31zza ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 2. 

Wszystkie osoby, które objęły stanowisko bądź też otrzymały upoważnienie do wydawania 

decyzji administracyjnych w imieniu starosty wypełniły obowiązek złożenia oświadczenia 

majątkowego w ciągu 30 dni od dnia objęcia stanowiska lub otrzymania ww. upoważnienia. 

Wszystkie osoby oprócz byłego Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie              

w Żninie, zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego w związku z rozwiązaniem 

umowy o pracę lub odwołaniem upoważnienia do wydawania decyzji administracyjnych         

w imieniu starosty uczyniły to w ustawowym terminie tj. w dniu rozwiązania umowy o pracę 

lub odwołania ww. upoważnienia. W przypadku ww. osoby oświadczenie majątkowe nie 

zostało złożone na dzień rozwiązania umowy o pracę, pomimo pisemnego wezwania                

i wyznaczenia dodatkowego 14 – dniowego terminu. Była Dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Żninie błędnie złożyła oświadczenie w dniu 04.05.2020 r. wg stanu na 

dzień 31.12.2019 r. W analizowanych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono 

nieprawidłowości oprócz ww. przypadku. Dwie osoby samodzielnie dokonały korekty 

oświadczeń majątkowych. W związku z tym nie zachodziła konieczność podjęcia działań 

związanych z nieprawidłowościami w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

       Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet powiedziała, że wraz z materiałami 

sesyjnymi wszyscy radni otrzymali przedmiotową informację. Następnie poinformowała, że 

zgodnie z art. 25c ust. 3 pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

Radni Rady Powiatu w Żninie złożyli oświadczenia majątkowe w ciągu 30 dni od dnia 

złożenia ślubowania oraz za 2018r. w ustawowym terminie. W analizowanych 

oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości. W związku z czym nie 
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zachodziła konieczność podjęcia działań związanych z nieprawidłowościami                           

w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

   

Pkt 26. Wnioski i oświadczenia radnych.  

  

Radny Paweł Sikora  zapytał, czy Zarząd Powiatu w Żninie planuje w budżecie 

powiatu na 2021 rok ująć środki finansowe na zabezpieczenie utylizacji odpadów 

niebezpiecznych zmagazynowanych w Janowcu Wlkp.  „Radny z zapowiedzi wie, że toczą 

się sprawy i będą zwracane środki przez stronę, która otrzymała te środki w wyniku 

postępowania sądowego i z tego co wie to już pierwsze wpłaty zostały dokonane.” 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk stwierdził, że „nie wie jak ma się odnieść do tej 

sprawy, bo traktuje to chyba jako żart, że ktoś mówi w ogóle na tym etapie postępowań 

sądowych, że powiat ma zabezpieczyć środki na usunięcie odpadów. Po pierwsze to 

radziłbym przeczytać tym, którzy Panu podpowiadają takie rzeczy wyrok Sądu Najwyższego 

z 12 marca br., w którym uchylił wyrok Sądu Apelacyjnego w Gdańsku i stwierdził,  że  

decyzje wydane w moim imieniu w 2008, 2011 roku były zgodne z ówczesnym prawem. 

Odpady były wożone, segregowane i wywożone do utylizacji przez tych panów przez pewien 

okres czasu. Natomiast to się zmieniło w 2012 roku, kiedy właścicielka magazynu i jej 

pełnomocnik doskonale o tym wiedzieli, bo są na to dokumenty, kiedy występowali do tych 

panów ze spółki z Budzynia, żeby im zapłacić zaległe faktury i na to również są dokumenty i 

Sąd to ocenił, że były pertraktacje jak mają płacić te zalegle faktury, itd. Są też dokumenty na 

to, że właściciele magazynu nie poinformowali właściwych organów o nieprawidłowościach 

jakie tam miały miejsce. Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa 

Powiatowego w Żninie poinformowali o tym dopiero 1 lipca 2013 roku jak już było tam 

zwiezionych tych materiałów dość dużo. Najważniejszą rzeczą i cała konstrukcja prawna tego 

wyroku Sądu Okręgowego, jako Sądu I instancji się zawaliła, kiedy okazało się, że decyzje 

były prawidłowe. Pamiętacie Państwo te obraźliwe wypowiedzi na sesji Rady Powiatu jak  

również w Janowcu, że winny jest Starosta, bo dał zgodę na całą tablicę mendelejewa, itd. 

Sądy potwierdziły jednoznacznie, że Starosta wydał prawidłowe decyzje. Istotą rzeczy jest też 

to, że 15 września br. byłem na kolejnej rozprawie w Sądzie Apelacyjnym w Gdańsku, który 

uwzględniając wyrok Sądu Najwyższego uchylił wyrok Sądu Okręgowego w Bydgoszczy.     

W ten sposób zawaliła się cała konstrukcja prawna. Nie ma żadnego wyroku jeżeli chodzi        

o to, że powiat ma płacić od momentu, kiedy przestępcy przestali płacić. W związku z tym, że 

stało się tak jak się stało 23 września przesłałem do właścicielki magazynu wezwanie do 
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zapłaty  na kwotę 360.893,25 zł z terminem do 2 października br. Z przyjemnością 

stwierdzam, że w dniu dzisiejszym wpłynęło 50.000 zł, czyli właściciele magazynu 

przekonali się, że jednak nie mają racji. Powiat nie będzie zabezpieczał żadnych środków 

finansowych na utylizację tych odpadów, bo właściciele doskonale o tym wiedzieli, a jak 

doprowadzili do tego bałaganu to niech go teraz posprzątają. Przynajmniej w tym kierunku 

idą wyroki Sądu Najwyższego i Sądu Apelacyjnego. Nie może być tak, że ktoś będzie osiągał 

pewne dochody, a później Starosta będzie sprzątał, bo nie ma żadnej podstawy, żeby to robić. 

Dodam jeszcze, że na zlecenie starostwa zostały wykonane badania w okolicach magazynu     

w dwóch miejscach. W jednym z punktów między magazynem a znajdującą się w pobliżu 

stacją demontażu pojazdów mechanicznych na 24 badane składniki w powietrzu tylko jeden   

octan etylu  wykazał niewielkie przekroczenie. Dopuszczalnych jednostek jest 100, badanie 

wykazało 103 jednostki a błąd pomiaru 23 jednostki. Świadczy to o tym, że wpływ mają inne 

czynniki, pewnie ta stacja demontażu pojazdów. Natomiast z drugiej strony magazynu, gdzie 

taka sytuacja nie występuje w octanie etylu na 100 dopuszczalnych jednostek jest tylko 51, a 

pozostałe 23 składniki mieszczą się w normie. Opowiadanie i pisanie w internecie nieprawdy 

o zagrożeniu, itp. są to wymysły Janowieckiego towarzystwa i inaczej tego nie można 

nazwać. Proszę Panie Pawle się w to nie angażować, bo Sądy oceniły całą tą sytuację i nie ma 

żadnych podstaw, żeby angażować środki powiatu na neutralizację prywatnych odpadów”.  

Radny Paweł Sikora powiedział, że „to, że zostały wpłacone środki finansowe w jego 

przekonaniu oznacza, że strona respektuje postanowienia Sądu, ale z zapowiedzi, które 

płynęły od tej strony to nie wyczerpuje całej sprawy i strona ta będzie jeszcze dochodziła 

roszczeń. Nie należy więc chyba wyciągać z tego wniosku, że przyznają się do tego, że 

ponieśli porażkę, tylko do tego, że respektują postanowienie Sądu. Natomiast sprawa wydaje 

się być jeszcze nie zamknięta i będzie miała ciąg dalszy.” 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że „oczywiście Sąd Apelacyjny 

uchylając wyrok Sądu Okręgowego w Bydgoszczy dał tę sprawę do ponownego rozpoznania. 

Nie będę podpowiadał stronie powodowej co powinna z tym zrobić. Nie ulega wątpliwości, 

że zarówno Sąd Najwyższy jak i Sąd Apelacyjny orzekły, że o kosztach postępowań 

sądowych orzeknie jeszcze Sąd Okręgowy. Mam pewną linię postępowania, ale na razie 

zachowam to dla siebie. Bardzo dobrze się stało, że z własnej inicjatywy nie wpłaciliśmy tych 

pieniędzy dobrowolnie tylko zabrał je komornik. Stało się jak się stało, wpłynęło 50.000 zł, 

ale ja się pytam gdzie jest reszta tych pieniędzy. Jeżeli one nie wpłyną do 2 października to 

poddamy całą sprawę egzekucji.” 

Radny Henryk Popławski powiedział, że „bardzo go zdumiało zapytanie Radnego 

Pawła Sikory, bo nie wiedział, że powiat stał się właścicielem tych odpadów. Tylko w takim 
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przypadku mógłby powiat desygnować jakiekolwiek środki na ich utylizację. Gdyby powiat 

zainwestował w usuwanie nie swoich odpadów to byłby pierwszą osobą, która zawiadomiłaby 

organy, że Starosta dopuścił się przestępstwa. Dodał, że śledzi tę sprawę od momentu, kiedy 

został Radnym Powiatu Żnińskiego. Był na wizji lokalnej tego magazynu i pamięta jak na 

pierwszym spotkaniu podnosił wiele wątpliwości co do trybu załatwiania sprawy przez 

właścicieli magazynu. Zwracał uwagę, że w momencie kiedy wpływały pieniądze z tytułu 

dzierżawy nie było żadnych zastrzeżeń. Zastrzeżenia pojawiły się w momencie, kiedy 

pieniądze przestały wpływać, ale ruchu w kierunku wyegzekwowania usunięcia odpadów się 

nie widziało. Również na pewnym etapie sprawy pytał Starostę o możliwość odzyskania 

pieniędzy, które zostały ściągnięte przez komornika. Idąc w tym momencie tokiem 

rozumowania Radnego Pawła Sikory musielibyśmy nadstawić drugi policzek. Nie dość, że 

ktoś nas skopał to jeszcze teraz musielibyśmy mu za to podziękować i wystawić się z drugiej 

strony, żeby kopnął nas jeszcze raz. Szczerze mówiąc nie należę do osób, które chętnie dają 

sobie deptać po palcach. Również podzielam stanowisko Starosty, że tę sprawę trzeba 

doprowadzić do końca. Wyegzekwować wszystkie należne nam środki i w tym momencie 

nikt nie będzie mógł zarzucić Staroście, że działa na szkodę powiatu, bo w tym momencie 

pilnuje naszych pieniędzy. Pieniądze te można przeznaczyć chociażby na ten słynny koncert 

życzeń drogowych. Proszę pomyśleć sobie co można zrobić za ponad 350.000 zł.” 

Radny Stanisław Pogiel powiedział, że „z jednym się zgadza z Radnym Pawłem 

Sikorą, że temat nie jest skończony. Problem nie jest jeszcze rozwiązany. Natomiast trudno 

dyskutować z orzeczeniami sądów i nie rozumie pytania Radnego Pawła Sikory. Jaka 

musiałaby to być przesłanka, żeby powiat zabezpieczał teraz środki finansowe a tym bardziej 

je angażował. Orzeczenia są jednoznaczne i racjonalne zachowanie jest takie, że nie ma 

podstaw, żeby pójść dalej tak jak tego sobie życzy lokalna społeczność. Jest to 

nieuzasadnione to co powiedział Radny Paweł Sikora i również twierdzę, że nie ma mowy       

o żadnym zabezpieczaniu środków na to zadanie.” 

Radny Paweł Sikora nawiązując do wykonania zastępczego w administracji wyjaśnił, 

że „jest taka droga, która była proponowana. W sytuacji kiedy mamy do czynienia                    

z problemem odpadów, który nie jest rozwiązany, to wskazywano na drogę możliwą 

polegającą na tym, że Starosta realizuje wykonanie zastępcze i równocześnie dochodzi tych 

kosztów wykonania zastępczego strony, która spowodowała ten bałagan. Aktualnie mamy 

sytuację taką, że toczą się spory sądowe. Była przeprowadzana analiza jakości powietrza, 

która wskazała że według Starosty nie ma problemu. Natomiast mieszkańcy Janowca Wlkp. 

wskazują na to, że problem jest i niestety najwyraźniej życie pokaże, że przez najbliższy czas 

nie zostanie rozwiązany. Szczególnie te słowa kieruje do Radnego Popławskiego, wskazuje 
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na to, że pokazywano inną możliwą drogę rozwiązania tego problemu. Natomiast oczywiście 

wyroki sądów należy rozpatrywać i też jak widać sprawa oparła się o Sąd Najwyższy, czyli 

jest to sprawa złożona, trudna, a problem chyba jeszcze trudniejszy.” 

Radny Henryk Popławski „nieśmiało zauważył, że faktycznie były proponowane inne 

rozwiązania. Przypomina sobie również, że zawiązał się społeczny komitet „Stop 

niebezpiecznym odpadom” składający się z energicznych ludzi, których przedstawicieli miał 

przyjemność gościć na posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury oraz na 

posiedzeniu Rady Powiatu. Niech się zaangażuje w to działanie komitet „Stop 

niebezpiecznym odpadom”. Niech pomaga szukać środków tym którzy mają ten problem,        

a problem ma w tej chwili właściciel magazynu i naprawdę jeżeli oni coś zrobią to mogą 

przynajmniej społecznie liczyć na moje osobiste wsparcie. Jako Radny Powiatu Żnińskiego 

na pewno nie wyrażę zgody na to, żeby jakiekolwiek środki finansowe powiatu były 

przeznaczane na utylizację tych odpadów.”   

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że „nie wchodzi w rachubę żadne 

wykonanie zastępcze. Za odpady odpowiadają ci, którzy je tam zwieźli i ci którzy wynajęli im 

magazyn i doskonale wiedzieli co tam się dzieje. Sądy to udowodniły. Podjęcie wykonania 

zastępczego wiązałoby się z narażeniem powiatu na straty finansowe. Może być wykonanie 

zastępcze, bo proceduralnie może się okazać, że albo usunięcie odpadów będzie egzekwował 

od właścicieli Starosta Żniński, albo Burmistrz Janowca Wlkp. Nie chce rozwijać tego 

tematu. Znana jest sprawa ze Złotowa. Może to jeszcze mieć różny przebieg. Najważniejsze 

dla nas jest to, że Sąd Najwyższy i Sąd Apelacyjny stwierdził, że decyzje były wydane 

prawidłowo i nie było żadnego naruszenia prawa, a kto nawoził te śmieci to my wiemy. Octan 

etylu jest to składnik do produkcji farb, lakierów i on został potwierdzony jako                        

związek o największym stężeniu. Na 100 dopuszczalnych jednostek wykazał 103 w miejscu 

między magazynem, a stacją demontażu pojazdów. O zagrożeniach nasłuchałem się już tutaj i 

na sesji Rady Miejskiej w Janowcu Wlkp. i wielu innych miejscach i pewnie komitet dalej 

będzie to opowiadać. Powiesili w Janowcu Wlkp. plakaty, które w mojej ocenie szkodzą temu 

miastu, bo oni jednocześnie szukają inwestorów. Jest to zaprzeczenie tego co się dzieje. 

Niektórzy w tamtej okolicy podobno chcą sprzedać swoje nieruchomości, a powiesili banery, 

że są tam odpady rakotwórcze. Postępowania tego towarzystwa nie chciałbym publicznie 

oceniać. Wykonanie zastępcze może być podjęte po wykonaniu stosownych procedur 

prawnych i nie wykluczam, że to my będziemy egzekwować od innych osób, bo oni 

spodziewali się, że będzie to egzekwował Starosta Żniński od siebie i to wszystko usuwał. 

Tak na pewno nie będzie, bo na tym etapie Sądy orzekły zdecydowanie inaczej. Sąd 

Okręgowy I instancji zakwalifikował całą sprawę po prostu źle.” Następnie Starosta Żniński 



 41 

Zbigniew Jaszczuk poinformował, że „rozwinął się na terenie powiatu koronawirus i w tej 

chwili mamy potwierdzone wyniki testów w szpitalu na jednym z oddziałów, 3 pacjentów 

przygotowano do przewiezienia do szpitali specjalistycznych i są 4 osoby z personelu 

bezobjawowe. Natomiast w Domu Pomocy Społecznej w Tonowie jest 1 mieszkaniec              

z wynikiem dodatnim, który został przewieziony do szpitala i 7 pracowników z wynikiem 

pozytywnym na kwarantannie domowej. Również potwierdzone zakażenie mamy w jednej ze 

szkół na terenie Żnina. Na dzień dzisiejszy na kwarantannie przebywa około 400 osób, w tym 

około 60 osób przyjezdnych z Ukrainy.” 

Wicestarosta Andrzej Hłond uzupełniając informację powiedział, że dzisiaj wszyscy 

mieszkańcy Domu Pomocy Społecznej w Tonowie zostali poddani testom. 

Radny Paweł Sikora zapytał Starostę jak ocenia dalsze funkcjonowanie Pałuckiego 

Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Żninie. Czy jest jakieś zagrożenie całkowitego wyłączenia 

szpitala, czy też o takich rozwiązaniach nie ma zupełnie mowy, ponieważ dla pacjentów jest 

to istotna kwestia. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk powiedział, że jest to oczywiście bardzo istotne. 

Jest to jedna z naszych jednostek organizacyjnych. Według wiedzy jaką posiada sprzed 

południa z dnia dzisiejszego nie ma zagrożenia na zamknięcie całego szpitala. Osoby 

odpowiedzialne przewidują uruchomienie szpitala w połowie przyszłego tygodnia o ile nie 

nastąpi coś nadzwyczajnego, bo się wszystko może zdarzyć.  

  

 

Pkt 27. Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Józefa Błajet stwierdziła, że został wyczerpany 

porządek obrad XV sesji Rady Powiatu w Żninie i podziękowała za przybycie. Następnie 

ogłosiła zakończenie obrad XV sesji Rady Powiatu  w dniu 25 września 2020  roku                 

o godz. 14
00

.   

Na tym protokół zakończono.    Przewodniczący Rady 

                Józefa Błajet 

Protokołowała:  

Izabela Jabłońska –inspektor Biura Rady i Zarządu Powiatu w Żninie.  

 

Wersja audio – video obrad XV sesji znajduje się w linku:  https://powiatzninski.tv-

polska.eu/film/496438-xv-sesja-rady-powiatu-w-zninie---25-09-2020r-  

 

https://powiatzninski.tv-polska.eu/film/496438-xv-sesja-rady-powiatu-w-zninie---25-09-2020r-
https://powiatzninski.tv-polska.eu/film/496438-xv-sesja-rady-powiatu-w-zninie---25-09-2020r-

